
 

 

 

 
 
 
Referat for Bestyrelsesmøde på Falkonergårdens Gymnasium og HF.  
 
Mødet afholdt den 12/9-2023 kl. 17.00 på skolens lærerværelse 
 
Tilstede: Henrik Toft Jensen, Frank Stjerne, Freja Fokdal, Thomas Parente, Bo Jørgensen, Alfred Skaarup Sørensen 3j, 
Philip Krogh Petersen 3c, Linnea Mejer Hansen, Anne Haase og Marianne Munch Svendsen 

Fraværende: Henriette Aaby, Morten Mølholm, Steen Pedersen 
 
Dagsorden 
 

1) Godkendelse af referat fra 6/6-2023 (bilag 1) 
 
Frank oplyste, at links til mødereferaterne på hjemmesiden ikke virker og sammensætningen af bestyrelsen mangler 
opdatering. Marianne lovede at få bragt det i orden.  
 
Bestyrelsen ser gerne, at referatet fremover er uden for mange forkortelser, da ikke alle kender disse. Referatet blev 
godkendt med disse rettelser. 
 

2) Godkendelse af dagsordenen  
 
Alfred bad bestyrelsen om, at få udsat punkt 6 omkring studieordensregler til næste bestyrelsesmøde, da elevrådet 
var i gang med, at få dem opdateret. Det blev besluttet at punkt 6 kommer på mødet i december 2023. 
Dagsorden blev derefter godkendt. 
 

3) Status studieadministration og ledelse 
 
Marianne oplyste, at sekretariat har været nede på bemanding i en længere periode, men at der pr. 15. august 2023 
er ansat en ny sekretær Tanja Dalgaard. Forventningen er derfor nu, at der snart vil være mere luft på kontoret til de 
opgaver, som i en periode er blevet varetaget af uddannelsesledelsen.  
 
Vicerektor er på nuværende tidspunkt fraværende og forventes retur efter jul på deltid. Dette betyder, at ledelsen og 
forskellige lærere skal dække ind for Steens arbejdsopgaver i dette skoleår. I den forbindelse vil der kunne komme 
budgetoverskridelser, hvilket bestyrelsen var indforstået med og godkendte. 
 

4) Økonomi: Status budget og regnskab (bilag 2) og låneportefølje (Bilag 3) v/ Anne 
 

Anne gav en gennemgang af regnskabet for 1. halvår 2023 samt en forventning for resten af 2023 ud fra bilag 2.  
Særligt blev det bemærket at der er kommet ekstra midler til efteruddannelse, som skal bruges inden d. 31.12.23. Er 
pengene ikke brugt inden denne dato, skal de sendes retur til styrelsen. Pengene er øremærket til relevante ting i 
forhold til efteruddannelse af lærerne og trivsel. Alfred stiller spørgsmål til, om pengene bruges til et formål der 
kommer eleverne til gode. Dette bekræftes af Frank og Henrik, da efteruddannelse hos lærerne er vigtig, hvilket 
Marianne bekræfter.  
 
Der er brugt flere penge på ejendomsdriften, dette skyldes blandt andet, at der er brugt penge på LED-belysning, 
hvilket på sigt vurderes til at være en fordel og besparelse.  
 
Samlet set ligger vi pænt efter det første halve år og forventningerne for 2023 samlet er vi lige lidt under budgettet for 
2023. 
 



 

 

 

Bilag 3, vedrørende skolens låneportefølje, blev gennemgået, og følgende blev bemærket: 
 
Renten har været stigende i en længere periode, hvilket har påvirker regnskabet negativt, dog skal det bemærkes at 
skolen har haft renteindtægter, som opvejer en del af udgiften. 
 
Henrik nævner, at det ser fornuftigt ud og er glade for at ledelsen holder øje med udviklingen.  
 
Der er enighed i bestyrelsen om, at der forsat er et håb og forventning om, at renten vil falde eller i det mindste flade 
ud. Derfor besluttes det af bestyrelsen, at vi holder fast i nuværende lån, dog følger vi med i udviklingen og har det 
med på næste møde igen.   
 

5) Indmeldte investeringsrammer v/Anne (bilag 4 og 4a) 
 

Anne oplyser, at der to gange om året, skal indsendes ønsker til ministeriet omkring, hvilke investeringer, man 
forventer at gennemføre for de næste 5 år.  
Gulvet i festsalen er blevet udskiftet i sommerferien og nye/flere toiletter er under udarbejdelse. Denne store 
investering for 2023, er blevet en smule billigere end forventet. Derfor iværksættes en afslibning af gulvet på 
lærerværelset. 
 
Henrik nævner, at til næste år skal der kigges på kantinen. Dette skal i udbud og vi skal være meget OBS på, hvilke 
tiltag og ekstra regler der gælder for renovering/ombygning. Der følges op på dette på et af de næste møder. 
 
Eleverne nævner, at nogle borde og stole står i vejen i forhold til pladsen i kantinen. Dette skal vendes med elevrådet 
og Marianne følger op på dette. 
 
Ombygning af loftet over drengesalen er også et ønske i fremtiden. 
 

6) Godkendelse af skolens studie-ordensregler – version 10 (bilag 5) 
 
Elevrådet ønskede dette punkt udskudt til bestyrelsesmødet i december. Det blev godkendt af bestyrelsen under 
punkt 2.  
 

7) Godkendelse af udbudte studieretninger, profilklasse, lokal studieretning og kapacitetsindmelding for 2024-
25, Bilag 6, 6a og 6b 

 
Marianne gennemgik dette punkt ud fra bilagene. Marianne oplyste, at studieretningsudbuddet endnu ikke havde 
været på Pædagogisk Rådsmøde, hvilket har den betydning at lærerne endnu ikke har godkendt udspillet. Bestyrelsen 
godkendte udbuddet under forudsætning af, at det også blev godkendt på Pædagogisk Rådsmøde. 
Hvis lærerne ikke er enige og har andre forslag, så fremlægges dette for bestyrelsesformanden, som så kan beslutte på 
bestyrelsens vegne.  
 
Ledelsen har et ønske om at få flere til at søge forskellige typer studieretninger og i mindre grad engelsk-samfundsfag. 
Det er en studieretning som er meget søgt på grund af den internationale toning.  
Fra næste år vil der være mere fokus på toning af de forskellige studieretningsklasser med samfundsfag – engelsk (vi 
udbyder ”Det digitale samfund”, ”Det bæredygtige samfund” og ”De internationale forhold).  
 
De kunstneriske linjer vil også prioriteres højt, så hvis der kun er en halv klasse, så vil de blive pakket sammen med en 
anden studieretningsklasse.  
 
De sproglige studieretninger skal udbydes, men erfaringen viser at meget få elever søger disse og dermed oprettes de 
ikke.  
 



 

 

 

Team Danmark opretter 3 forskellige studielinjer, så de elever har valgmuligheder.  
 
Marianne oplyste, at vi igen i år har søgt om tilladelse til en lokal studieretning med Idræt A. Vi har tidligere søgt og 
fået afslag og afventer på nuværende tidspunkt resultatet af denne ansøgning. 
 
Marianne fortalte, at vi har overvejet at søge om en profilstudieretning. Både Samarbejdsudvalget og ledelsen ønsker 
ikke at gå videre med det på nuværende tidspunkt. Vi afventer om Idræt A bliver godkendt og derefter tages der 
stilling til, om der skal søges om en profilstudieretning.  
 
Der skal gives besked til Kim Austin/ Pædagogisk Råd, at dette punkt om udbud af studieretninger fremover skal med 
på mødet i juni, så lærerne allerede har taget stilling til studieretningerne, når det fremlægges for bestyrelsen i 
september. 
 
I forhold til kapaciteten er skolen igen blevet spurgt, om der vil være mulighed for at have en ekstra klasse næste år. 
Marianne forklarer, at vi ikke har plads. Vi er i forvejen udfordret med lokaler på skolen (39 lokaler til 39 klasser). Det 
besluttes derfor, at meldingen er, at vi ikke kan hæve klassekapaciteten yderligere.    
 

8) Forslag til ferieplan for elever 2024-25 (bilag 7) 
 
Planen godkendes af bestyrelsen  
 

9) Ansøgning til Novo om rullende laboratorier (bilag 8 – print den ikke ud – den er lang) 
 
Marianne fortalte om ansøgningen til Novo Nordisk. Falkonergården har sammen med 5 andre skoler udarbejdet en 
ansøgning om, at få midler til naturvidenskabeligt udstyr. Helt nøjagtigt, så skal midlerne bruges til ladcykler med 
laboratorier, så lærerne og elever kan komme ud i felten. Skolen afventer nu svar på denne ansøgning.  
 

10) Samarbejdsaftale med revisor – tilbud (bilag 9) 
 
Det besluttes af bestyrelsen, at samarbejdet med nuværende revisor fortsætter til og med 2024.  
Der gives derudover besked til PWC, om at vi, næste år, vil vurdere om vores revisoraftale skal i udbud.  
 

11) Status – elevfordelingsaftale  
 
Marianne fortalte, at vi kan se frem til samme fordelingsregler til næste år. De nye regler er ikke på plads og forventes 
først klar i 2025. Det vil sige, at aftalen er udskudt i minimum et år og det er meldt ud fra ministeriet, at man vægter 
elevernes frie valg højt.  
 
Som opfølgning på situationen i år, så har regionerne haft 1900 elever, der af forskellige årsager, har valgt at søge om 
omfordeling. Omfordelingen har dog været svær, da der ikke har været pladser på de skoler, eleverne gerne ville gå 
på.  
 

12) Status vinduer 
 

Vi har i længere tid forsøgt, at få kontakt til firmaet, som har lavet vinduerne, men uden held. Vores rådgiver Tora, har 
oplyst, at det sagtens kan ende med en retssag, hvilket nok vil blive en dyrere løsning, end hvis vi selv fik fat i en 
glarmester, som udbedrede vinduerne. Marianne og Claes (Ejendomsansvarlig) følger op hos Tora i forhold til firmaet, 
før der tages en endelig beslutning.  



 

 

 

13) Strategidag – tema – unges mistrivsel? – deltagere: bestyrelse og elevrådet – udvalgte lærere – nuværende 
indsatser – fremtidige muligheder (12. december 2023 eller 19. marts 24?) 

 
Marianne fortalte kort at unges mistrivsel kan være et emne. Vi er opmærksomme på, at der jo selvfølgelig er elever, 
som har brug for ekstra hjælp og dette tages der også hånd om i forvejen med SPS, Psykolog mm.  
 
Temaet kan også vendes om så det i stedet handler om trivsel og ikke mistrivsel - ”hvad kan vi gøre for at få en bedre 
skole?” og hvilke ønsker har eleverne til deres skole. Hvordan sikrer vi, at de unge trives på skolen og hvad er 
strategien omkring dette.  
 
Det skal være en dag, hvor eleverne har mulighed for, at tale med bestyrelsen og ledelsen om, hvad der kunne være 
godt for skolen.  
 
Marianne foreslår at arrangementet skal være i marts 2024, da elevernes trivselsmåling har været afholdt. Dette var 
ok med bestyrelsen.   
 
Ledelsen og elevrådet arbejder videre med emnet og dette vendes på bestyrelsesmødet i december 2023.  
 

14) Nyt fra TAP/lærere   
 
Ny kollega Tanja på kontoret er ved at falde til.  
 
Lærerne er også tilfredse og roser ledelsen i forhold til vicerektors fravær.  
 
Der har netop været afholdt studieture. Nogle af turene har været udfordret i forhold til transport med forsinkelser og 
busser uden aircon. Da de lige er kommet hjem, så er der endnu ikke opdateret informationer om dette. 
 
Det virker til, at busturene er mere stabile end togturen. 
 
Det nævnes, at det har været elevernes beslutning og lærerne bakker op omkring beslutningen om de klimavenlige 
studieture, hvilket blev vendt efter sidste skoleårs studieture.  
 

15) Nyt fra elevrådet  

Alfred fortalte, at elevrådet meget gerne ser at der strammes op omkring mobilhotellet. Det virker positivt at 
telefonerne ikke er fremme i undervisningen.  

Første elevrådsmøde i det nye elevråd er gået godt.  

Der har blandt eleverne været en meget stor utilfredshed omkring afstemningen i forhold til de klimavenlige 
studieture. Utilfredsheden i år blandt eleverne har været i forhold til transporten, som lærerne også nævner.  

Alfred oplyste at de gerne så, at der kom flere pladser til cykler foran skolen. Mange elever er utilfredse med kantinen 
og personalet i kantinen. Det besluttes, at Alfred og Phillip holder et møde med Marianne for at gennemgå punkterne. 

16) Evt.  

Der er ikke emner under eventuelt. 

 


